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1.- AURREKO AKTA. 2014ko urtarrilaren 23ko aktaren onespena.  
  
 2014ko urtarrilaren 23ko aktaren berri eman ondoren, aho batez onartu 
da berarekiko zer esanik ez dagoelako.  
 
  
2.- UDAL ONDASUNEN INBENTARIOA. Inbentarioaren zuzenketa, 2013ko 
abenduaren 31ko datarekiko. 
 
Alkatea jaunak proposamenaren berri eman du: 
 
“GAIA: INBENTARIOA  
 
2.013ko abenduaren 31ko datarekin egindako Inbentarioaren eguneraketa onartzea 

proposatzen dio Hazienda Batzordeak Udalbatzari: 

 
 
 

UDALA Kostu historikoa  Amortizazioa  Neto kontablea  

ONDASUN HIGIEZINAK       58.027.787,08 €  

         

5.382.341,79 €     52.645.445,29 €  

ERAIKUNTZAK       19.451.939,67 €  

         

4.815.174,70 €     14.636.764,97 €  

TERRENOAK        7.623.417,07 €        7.623.417,07 €  

JOLASTOKIAK        4.800.881,05 €        4.800.881,05 €  

BIALAK / VIALES      24.034.809,79 €       24.034.809,79 €  

LANDA FINKAK             30.343,61 €             30.343,61 €  

AZPIEGITURA        2.086.395,89 €  

           

567.167,09 €      1.519.228,80 €  

       

ERRENTA ESKUBIDEAK        1.251.408,23 €        1.251.408,23 €  

       

BALORE MOBILIARIOAK       11.608.709,22 €       11.608.709,22 €  

       

IBILGAILUAK           182.420,39 €  

             

94.697,35 €           87.723,04 €  

       

MOBLERIA        2.999.460,59 €  

         

2.097.741,70 €         901.718,89 €  

       

ONDASUN ETA ESKUBIDE BIHUR.        1.093.027,00 €        1.093.027,00 €  

       

GUZTIRA       75.162.812,51 €  

         

7.574.780,84 €     67.588.031,67 €  

       

ERAIKINAK ERABIL LAGAPENEAN        4.219.461,67 €        4.219.461,67 €  

      

LAGAPENEAN JASOTAKO ERAIK.           343.677,54 €  

             

30.918,60 €         312.758,94 €  

                            

      79.725.951,72 €  

         

7.605.699,44 €     72.120.252,28 €  



 
KIROLDEGIA    

    

 Kostu historikoa  Amortizazioa  Neto kontablea  

       

        

MOBLERIA  

                  71.918,99 

€  20.551,02 € 51.267,97 €  

        

BALORE MOBILIARIOAK  

                      100,00 

€    

                      

100,00 €  

        

    

    

GUZTIRA  

                  72.018,99 

€  20.651,02 € 51.367,97 €  

 

 

MUSIKA ESKOLA    

    

 Kostu historikoa  Amortizazioa  Neto kontablea  

MOBLERIA  133.800,64 € 108.258,50 €  25.542,14 € 

        

GUZTIRA  133.800,64€  108.258,50 €  

                  

25.542,14 € 

 
EUSKALTEGIA    

    

 Kostu historikoa  Amortizazioa  Neto kontablea  

MOBLERIA / MOBILIARIO                    73.767,24 61.293,58 €  

     

         12.473,70 €  

        

GUZTIRA / TOTAL 

                  73.767,24 

€ 61.293,58 €  

     

         12.473,70 €   

 
Alkate jaunak (BILDU): “Inbentarioaren balorazioa guztira, lehengo urtearekin 
alderatuta, 2.629.077,25 €ko igoera du. Alde hori egotearen arrazoia, besteak 
beste, ondorengoa da: Igartza Oleta, 12-D lokalaren eta Zazpiturrieta, 4ko 
lokalen erosketak, Arana eta Bideluze kalearen urbanizazioak, Igartza Oletako 
aparkalekuko obrak eta 8. sektoreko lursailen adjudikazioa. 
 
Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko adostasuna 
azaldu dute. 
  
Horren ondorioz, bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena. 
 
3.- TAO. Egoiliarren tarifa aldatzeko proposamena. 
 
Alkatea jaunak ondorengo proposamenaren berri eman du: 
 
GAIA.- Ibilgailuen aparkaldi mugatua bide publikoan: Egoiliarren txartelarengatiko 
tasaren kopurua, zerbitzua emango den epearen arabera, egokitzea. 
 



AURREKARIAK 
 
2013ko urriaren 31n egindako bileran, Udalbatzak 2014 urterako Ordenantza fiskalak 
onartu zituen, “Egoiliarren txartela”ren tasa 40 €/urteko finkatuz. 
 
 
 
 
Onartutako tasa urtekoa izanik, eta kontutan hartuta “Ibilgailuen aparkaldi mugatua 
bide publikoan (TAO)” izeneko zerbitzuaren benetako ezarpena ezinezkoa izango dela 
gauzatzea aurtengo maiatza baino lehen, Hazienda Batzordeak, onartutako tasa, 
zerbitzua benetan ezarrita egotea aurreikusten den epeari egokitzea proposatzen du 
eta horren arabera Udalbatzaren onespenerako aurkezten du ondorengo 
 

PROPOSAMENA 
 

2014 urterako “Egoiliarren txartela”ri dagokion tasa aldatu eta 25 euro urteko prezioan 

ezartzea.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute.  
 
 Bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena. 
 
 4.- PLANTILA ETA LANPOSTUEN ZERRENDA. 2013ko eta bide batez,  
2014ko ekitaldiekiko aldaketa, hutsik dauden Agente plazen klasifikazio-taldeari 
buruz. 
 
 Alkatea jaunak ondorengo proposamenaren berri eman du: 
 

“AURREKARIAK 

 a) Beasaingo Udaleko Lanpostuen Zerrendan hutsik agertzen diren 

Udaltzaingoko Agente plazak, C taldera eta C1 azpitaldera atxikita sortu ziren, honek 

behartzen duelarik hautaketa prozesuko titulazio eta gai zerrendaren eskakizuna, talde 

honekin bat datorrena izatea. 

 Irizpide hau zuzena izanik, hala ere, izan daiteke aipatutako plaza huts hauek, 

C taldera eta C2 azpitaldera atxikita egotea, horrela hautaketa prozesuko titulazio eta 

gai zerrendaren eskakizunak bigundu egiten dira; hau guztia uztailaren 17ko Euskal 

Herriko Poliziaren 4/1992 Legeko 118. artikuluarenpean, non ondorengoa jasotzen 

den: 

1. “Udaltzaingoko Kidegoak ondorengo eskala eta taldetan sailkatzen dira, bere 
sarrerarako eskatzen den titulazioaren arabera bat datozenak: 

 
a) Eskala Teknikoa, hiru kategoriarekin: Intendentea, A Taldeari dagokiona, eta 

Komisario eta Komisario-ondokoa, B Taldeari dagozkionak.  
 

b) Ikuskapen-Eskala, bi kategoriarekin: Ofizialea eta Ofiziale-ondokoa, C Taldeari 
dagozkionak.  

 
 



c) Oinarrizko Eskala, bi kategoriarekin: Agente Lehena eta Agentea, D Taldeari 
dagozkionak.  

 
 2.- Hala ere, sarrerarako oinarrizko ikastaroa et praktikaldia gainditzen dutenak, 
Udaltzaingoko Kidegoen oinarrizko eskalako funtzionarioak izendatuak izango dira, eta 
euskal administrazio publikoko funtzionarioen taulako  C taldekoak direla ulertuko da.” 

 
 b) Maiatzaren 28ko 2/2008 Legeak, Euskal Herriko Polizi Legearen hirugarren 

aldaketak, hirugarren Xedapen gehigarrian ezartzen du “Euskal Herriko Poliziari 
buruzko uztailaren 17ko 4/1992 Legeak A, B, C eta D sailkapen-taldeak aipatzen 
dituen guztietan lanbide-sailkapeneko talde berriei egingo die erreferentzia, 
baliokidetasun hauen arabera: 

 

A taldea: A taldea, A1 azpitaldea 

B taldea: A taldea, A2 azpitaldea 

C taldea: C taldea, C1 azpitaldea 

D taldea: C taldea, C2 azpitaldea 

 
 Beraz, zuzenbidera doitzen dela ulertuz; Udal Antolakuntza Batzordeak 
eskumena duten Udaleko organoei kontuan izan dezaten eramaten die ondorengo 
 

 
PROPOSAMEN AKORDIOA 

 
Beasaingo Udaleko 2013. Ekitaldiko Lanpostuen Zerrenda, Pertsonalaren 

Plantila eta Lan Eskaintza Publikoa aldatzea, 247 zkiarekin GAO argitaratua, 
abenduaren 30ean, ondorengo zehaztapenetan: 
  
 Hutsik dauden bi Agente plazetan,  
Sailkapen Taldea C1 ,dioen lekuan, Sailkapen Taldea C2 esan behar du. 
 
 Aldaketa honek, beraz, 2014ko urtarrilaren 31n, 20. zkia duen GAOn 
argitaratutako Beasaingo Udaleko 2014. urteko Lanpostuen Zerrendari eta Plantilari 
eragingo die.” 
 

 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute.  
 
 Bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena. 
 
 5.- AUTOKARABANAK.  Auto-karabanentzako eta bizitoki 
ibilgailuentzako zerbitzugunearen ordenantza berria. 
 
Alkate jaunak (BILDU) proposamenaren berri eman du: 
 

“AURREKARIAK 

 
I. Aipatutako ordenantza indarrean sartu ondoren (GAO 2014-11-15) Igartzako 
aparkalekuko obrak amaitu ziren eta aparkaleku modura erabilera ematen hasi eta 
gero, konprobatu zen ibilgailuen plazak duten tamainagatik auto-karabana eta bizitoki-
ibilgailuak ere erabiltzeko modukoak direla, baina ez egonaldi bezala baizik eta 
aparkatzeko. 



 
 Horrez gain esan beharra dago, auto-karabanak eta bizitoki-ibilgailuak 
gainerako ibilgailuen plazetan aparkatzearen debeku espresurik ez dagoela herrian 
zehar. 
 
 
II. Gainera indarrean dagoen ordenantzak erabiltzen duen terminologia ez da oso 
zehatza Igartzako aparkaleku plazen erabilera eta ezberdintasunei dagokionez eta 
honek herritarrengan nahasketa sortzen du. 
 
 Honen ondorioz, merkataritza eta turismo batzordeak Udalbatza Osoari 
ondorengo erabaki-proposamena egiten dio. 
 
 
 Lehenik. Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean 2013ko azaroaren 15ean argitaratu 
zen “auto-karabanentzako eta bizitoki-ibilgailuentzako zerbitzugunearen ordenantza”, 
nahiz 2014ko urtarrilaren 23an plenoak onarturako ordenantzaren aldaketa baliorik 
gabe uztea. 
 
 Bigarren. “Auto-karabanentzako eta bizitoki-ibilgailuentzako zerbitzugunearen 
ordenantza” berriari hasierako onespena ematea. Ordenantza honen testua 
proposamen honi atxikita doa. 
 
 Hirugarren. Informazio publikoan jartzea, Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean 
iragarkia argitaratuz, 30 eguneko epean, murtziloak eta iradokizunak aurkezteko. Epe 

horretan ez bada alegaziorik aurkezten, behin-betikotzat onartua geldituko da.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute.  
 
 Bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena. 
 
  Beraz, auto-karabanentzako eta bizitoki-ibilgailuentzako 
zerbitzugunearen ordenantzaren testua honela gelditu da: 
 
“1.artikulua. Helburua 

 
   Ordenantza honen helburua da, alde batetik, autokarabanak eta bizitoki-ibilgailuak 
Beasaingo udalerriko Igartza Oletako aparkaleku publikoan, egonaldi-erabilerako 
plazak arautzea, trafikoaren ordenazio-egokia bermatzeko eta aparkaleku publikoan 
txandaketa egokia eta  bidezko banaketa segurtatzeko eta beste aldetik, akanpada 
librearen debekua betetzen dela bermatzea. 
 
2.artikulua. Erabilera-arauak. 
 
  Igartza-Oletako aparkaleku publikoan R batekin markatuko dira autokarabanentzat 
eta bizitoki-ibilgailuentzat izango diren egonaldi-erabilerako plazak. 
 
Gune honetan erabilera-arau hauek bete behar dira: 
 
1. Erreserbatutako lekuetan autokarabana edo bizitoki-ibilgailuak bakarrik izango dute 
aparkatzea, ez ordea, bestelako ibilgailuak, adibidez kamioiak, karabanak, autoak, e.a. 
 



Salbuespen gisa, Udal baimena eman ahal izango da autokarabanak eta bizitoki-
ibilgailuak, gainerako ibilgailuei erreserbatutako aparkalekuetan, egonaldi-erabilera 
emateko eta behar izanez gero, 2.8 artikuluan agertzen den denbora luzatu ahal 
izateko. Kasu horretan, gainerako ibilgailuek beraientzat erreserbatutako 
aparkalekuetan aparkatzeko duten debekuaren berri komenigarria ikusten den bidea 
(kartelak, web orria, udal poliziaren argibideak) erabiliz emango da. 
 
2.Autokarabanak edo bizitoki-ibilgailuak altxagarriak jar ditzakete aparkatuta 
daudenean. 
 
3. Egonaldi-erabilerako plazetan autokarabanak edo bizitoki-ibilgailuak, betiere 
errespetatu beharko dituzte plaza bakoitzaren mugak eta inolaz ere ezin izango da, 
kanpoaldera mahaiak, aulkiak, olanak, eguzkitakoak edo beste edozein tresna atera. 
Plaza horiek egonaldi-erabilerarako bakarrik erabiliko dira.  
 
4. Egonaldi-erabilera plaza erabiltzea doakoa izango da.  
 
5. Erabiltzaileek autokarabanek eta  bizitoki-ibilgailuek sortutako ur grisak eta beltzak 
botatzeko gune berezia izango dute. Bestalde, ur edangarria hartzeko gunea eta 
argindar toma ere izango dute. Zerbitzu horiek erabili ahal izateko horretarako eratuko 
den txartela eskuratu beharko da. Txartel horren balioa, ordenantza fiskalean 
zehaztuko da eta non eskuratu daitekeen aparkalekuan bertan adieraziko da.  
 Txartelaren inguruko informazioa, Beasaingo Udalaren web-orrian  (www.beasain.org) 
ere jarriko da. 
 
 6. Autokarabana edo bizitoki-ibilgailuentzako egonaldi-erabilera plazan ezinezkoa 
izango da ibilgailu horiek garbitzea. Momenturo aparkaleku-plaza txukun egon beharko 
da eta beti ere, aparkaleku-plaza uzten denean garbi eta zaborrik gabe utziko da. 
Garbiketa debekua beste ibilgailuentzat ere izango da. 
 
7. Zerbitzuguneak erabiltzen dituztenek onartu egingo dituzte inguru hori zaintzeko eta 
babesteko eta auzotasun jator eta gizalegezkoa izateko Udalak egindako oharpen 
guztiak.  
 

 
8. Egonaldia gehienez ere hiru egun jarraikoa izango da. Ezinbesteko kasuetan 
bakarrik, eta aurretik Udaltzaingoaren edo Alkatearen baimenarekin, baimendutako 
gehienezko denbora hori gainditzea egongo da. 
 
9. Igartzako aparkamenduan, autokarabanek edo bizitoki-ibilgailuek, egonaldi-erabilera 
erreserba ez duten plazetan aparkatu ahal izango dute. 
 
10.  Interes publikoak horrela eskatzen duenean, eta modu justifikatuan edo denbora 
mugatuan Udalak Igartzako aparkaleku osoa erabili ahal izango du herritarren 
onurarako denean. 
 
3.artikulua. Kanpaldi librea debekatzea. 
 
   Debekatuta dago autokarabanak eta  bizitoki-ibilgailuak aparkatzeko eremu 
erreserbatuan kanpaldi librea egitea. Debeku hori ez betetzea zigorra jartzeko arrazoia 
izango da.  
Kanpaldi libretzat hartuko da: 
 
a) Aisiarako edozein tresna jartzea Igartza-Oletako aparkalekuan. 
 

http://www.beasain.org/


b) Hiru egun baino denbora gehiago egotea  autokarabana eta bizitoki-ibilgailuentzako 
aparkalekuan. 
 
c) Edozein udal ordenantzaren aurka doazen jarduerak. 
 
4.artikulua. Ikuskapena 
 
  Udal honi dagokio ordenantzaren jarraipena egitea eta ikuskapena egitea betetzen 
den ala ez ezagutzeko eta horretarako eskumena eta ardura, agintaritza-agenteek 
izango dute. 
 
Ordenantza honekiko arau-hausteak egiten badira, zigorrak ezartzeko prozedura 
izapidetuko da,  Zehatzeko Ahala erabiltzeko Araudia onartzen duen abuztuaren 4ko 
1398/1993 Errege Dekretuan aurreikusitakoaren arabera. 
 
Alkate jauna izango da zigortzaile-prozedurari hasiera emateko eta izapidetu ondoren, 
erabakitzeko eskumena izango duena. 
 
5.artikulua. Arau-hausteak  
 
Arau-hausteak, arinak, larriak eta oso larriak izan daitezke eta honela sailkatzen dira:  
 

a) Arau-hauste arinak: 
 
- Autokarabanak, bizitoki-ibilgailuak eta bestelako ibligailuak aparkalekuan 
garbitzea. 
 

b) Arau-hauste larriak: 
 

- Ibilgailua, kamioi, karabana, autoak, e.a. autokarabanentzat eta  bizitoki-
ibilgailuentzat erreserbatutako egonaldi-erabilera plazetan aparkatzea. 
-Autokarabanek  edo bizitoki-ibilgailuek egonaldi erabilera ematea, horretarako 
erreserbatuta ez dauden plazetan. 
 
- Egonaldi-erabilerako plaza uzten denean, txukun eta garbi ez uztea. 
- Hiru egun baino denbora gehiago egotea  autokarabana eta bizitoki-
ibilgailuentzako egonaldi-erabilera plazan, horretarako baimenik izaten ez 
bada. 
 

c) Arau-hauste oso larriak: 
 

- Kanpoaldera mahaiak, aulkiak, olanak, eguzkitakoak edo beste edozein 
tresna ateratzea. 
 
 

6.artikulua. Zigorrak  
 
  Aipatutako arau-hauste horiei dagozkien zigorrak, 1985eko apirilaren 2ko Toki 
Araubidearen Oinarriak erregulatzen dituen Legearen 141. artikuluan ezarritakoak 
izango dira. 
 
7.artikulua. Erantzukizuna. 
 



  Igartzako aparkaleku eremua ez da zaintzapeko eremua. Beraz, Beasaingo Udalak 
ez du erantzunik bere gain hartuko baldin eta gorabeherak, lapurretak edo antzekoak 
gertatzen badira aparkatuta dauden autokarabanetan eta bizitoki-ibilgailuetan. 
 
XEDAPEN INDARGABETZAILEA 
 
Ordenantza honek baliorik gabe uzten du, 2013ko azaroaren 15ean, Gipuzkoako 
Aldizkari Ofizialean argitaratutako ordenantza. 
 
AZKEN  XEDAPENA 
 
  Ordenantza honek Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean argitaratu eta biharamunean 

hartuko du indarra.” 
 
 6.- ETXEZ ETXEKO LAGUNTZA ZERBITZUA. Kontratua luzatzea. 
 
Alkatea jaunak proposamenaren berri eman du: 
 

“2010eko otsailaren 226an Udalbatza Osoak erabaki zuen Beasaingo 

udalerriko etxez etxeko laguntza zerbitzua GOXARA S.L.ri behin-behinik esleitzea eta 
Alkateak behin betiko esleipena eman zuen 2010eko irailaren 10ean. 

 
Zerbitzuaren esleipena 2010eko irailaren 11an hasi eta kontratua amaituko da  

2014ko irailaren 11an. Luzatu ere egin daiteke, espreski adierazita eta alderdiek 
adostuta, gehienez beste bi ( 2 )urterako. 
 

Etxez etxeko laguntza zerbitzua era egokian eman denez, Gizarte Ongizate 
Batzordeak 2014-03-13an egindako bileran proposatu du Udalerrian etxez etxeko 
laguntza zerbitzua emateko,  Goxara S.L. enpresarekin Udalak sinatuta duen kontratoa 

2 urtetarako luzatzea.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute.  
 
 Bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena, eta horren ondorioz, 
ondorengo erabakia hartu da:  
 

“Lehenik. GOXARA, S.L.rekin sinatutako kontratua luzatzen da etxez etxeko 

laguntza zerbitzua emateko, 2009ko urriaren 30eko Udalbatza Osoak onartutako 
baldintza tekniko eta administratiboen arabera.  
 
 Bigarren. Luzatze hau bi urtetarako egiten da, hau da, 2016ko irailaren 11 arte. 
Epe horretan kontratua amaitu egingo da. 
 

Hirugarren. Gaur egun, ordaintzen diren diru kopuruak honakoak izango dira: 
 

- Astelehenik, ostiralera bitarte: 18,72 €/orduko +  BEZ. 
 - Asteburuak eta jaiegunak: 22,48 €/orduko +  BEZ. 

 
 Kopuru horren barruan sartuta daude aplikagarriak diren tasa, zerga, joan-
etorriko gastuak,  kontribuzio edo edozein eratako kargak eta, bereziki, Balio 
Erantsiaren Gaineko Zerga. 



 Prezio hauek, 2014ko abenduaren 31 arte egongo dira indarrean. 2015ko 
urtarrilaren 1etik aurrera, urtean behin eta hurrenez hurren (luzapenak barne), prezioa 
eguneratuko da EAEko Kontsumorako Prezioen Urteko Indizea (KPI) aplikatuta (aurreko 
urtekoa); indize hori Estatistika Institutu Nazionalak argitaratzen du.  

 
EAEko Kontsumorako Prezioen Urteko Indizea negatiboa bada, kontratuko 

prezioa aurreko ekitaldiko berbera izango da.” 
 
 7.- MOZIOA: PSE-EE / PSOEk aurkeztutako mozioa Euskadiko Udal 
Legeari buruz. 
 
Alkatea jaunak, Alfonso Segade (PSE-EE /PSOE) zinegotziari hitza eman dio 
eta honek ondorengo mozioa irakurri du: 
 

“MOCIÓN PARA EL IMPULSO Y APROBACIÓN DE LA 

LEY MUNICIPAL VASCA 

 
 

El Grupo Municipal Socialista presenta para su tratamiento en Pleno, la 

siguiente MOCIÓN para el impulso y aprobación de la LEY MUNICIPAL VASCA 

JUSTIFICACIÓN 

 

 La Ley 27/2013, de 27 de diciembre, de racionalización y sostenibilidad de la 

Administración Local (en adelante LRSAL) fue publicada en el Boletín Oficial del 

Estado, número 312 del lunes 30 de diciembre de 2013, estableciendo la disposición 

final sexta de esta ley su entrada en vigor el día siguiente al de su publicación. Se trata 

de la conocida de manera más popular como “Ley de la Reforma Local” que, 

supuestamente, persigue racionalizar la Administración Local y eliminar duplicidades, 

competencias impropias, etc…todo ello bajo teóricos criterios de austeridad y en el 

contexto de la crisis que nos azota desde hace ya cinco años. 

 Sin embargo, la trascendencia práctica del texto aprobado por el PP y el PNV 

va a ser muy diferente: para empezar, lesiona gravemente la autonomía local que la 

propia Constitución garantiza, al ejercer una tutela económica y jurídica sobre los 

ayuntamientos totalmente inaceptable, y más teniendo en cuenta que menos del 5% 

de la deuda de la Administración española pertenece a los Ayuntamientos. Asimismo, 

abre el camino a la privatización de muchos servicios prestados públicamente por los 

ayuntamientos, deja de prestar otros e incluso propone desapariciones “de facto” de 

municipios inferiores a 20.000 habitantes, que, por ejemplo en Euskadi, son la 

inmensa mayoría. 

 A todo esto hay que sumar la ausencia de una Ley Municipal Vasca que 

pudiera paliar en la medida de lo posible o servir de paraguas a las consecuencias de 



esta Reforma Local; pero lo cierto es que, después de más de 30 años de 

autogobierno, y a pesar de ser una competencia propia, nunca se ha desarrollado esa 

Ley Municipal, que es una demanda histórica de los ayuntamientos vascos, 

especialmente en los últimos años. 

 

 Sin embargo, y aún siendo un compromiso adquirido por el nuevo Gobierno 

Vasco del PNV, y de haberse comprometido en sede Parlamentaria su Portavoz, Sr. 

Erkoreka, a enviar al Parlamento Vasco la Ley Municipal en el primer semestre de 

2014, de nuevo hace escasos días en el Parlamento, a preguntas del Grupo Socialista, 

el propio Portavoz reconoció que “quizá se retrase algunos meses, a septiembre u 

octubre”. Es decir, una nueva demora sin fecha fija y sin concretar nada, lo cual, si ya 

antes de la Reforma Local era urgente, ahora se convierte en acuciante. 

 

Por todo ello, es por lo que este Grupo Municipal presenta la siguiente 

MOCIÓN 

 1.-El Pleno insta al Gobierno Vasco a cumplir sus compromisos adquiridos en 

sede parlamentaria y a remitir, en el primer semestre de 2014, la Ley Municipal Vasca 

al Parlamento Vasco, para iniciar su tramitación y aprobarla a la mayor brevedad 

posible.  

 2.- El Pleno solicita que en la tramitación de esa Ley sean escuchados y  

tenidas en cuenta sus opiniones, los Municipios Vascos, representados en EUDEL y 

las diferentes Asociaciones o entidades municipales existentes, con el fin de atender y 

acoger sus demandas en la medida de lo posible.” 

Hitz egiteko txanda eman ondoren, iritzi hauek azaldu dira: 
 
 Aitor Aldasoro jaunak (EAJ): “Nosotros aunque en lo expositivo no 
estamos de acuerdo respecto a la mayoría de lo que se ha dicho, ya en la 
anterior legislatura era el principal objetivo y tampoco se consiguió. En Madrid 
se está peleando por parte del partido nacionalista vasco para que no 
tengamos el mismo régimen que en las demás autonomías sino que se 
defiendan los derechos históricos del a Comunidad Autonóma. Con las dos 
disposiciones estamos de acuerdo y votaremos a favor.” 
 
 Bozketa eginda, aho batez onartu da. 
 
 8.- ALKATEAREN EBAZPENAK. 2014ko urtarrilaren 20tik 2014ko 
martxoaren 29a bitartean emandako Ebazpenak 
 
 Ezagutzera eman dira, 2014ko urtarrilaren 20tik 2014ko martxoaren 29a 
bitartean emandako Ebazpenak 



 
 PREMIAZKO PUNTUAK 
 
 Alkatea jaunak ezagutzera eman du, hiru premiazko puntu daudela, hau 
da, Administrazioko erabilera plana onartzea eta bi mozio. 
 
 Premiazko puntua modura gai horiek sartzea bozkatu da eta aho batez 
onartu da. Horren ondorioz, gaiak eztabaidatzera pasatu da. 
 
 UDAL ADMINISTRAZIOKO ERABILERA PLANA: 2014-2017 
 
 Alkate jaunak (BILDU), Kultura eta Euskera Batzordeak egindako 
proposamenaren berri eman du:  
 

“1995eko maiatzaren 17an, onartu zen Udal Administrazioko lehen euskara-

plana. Hasiera hartan, Kiroldegian jarri zen abian. Ondoren, Gizarte Ongizatean eta 
baita Udaltzaingoan ere.  
 

II. plangintzaldian, 1998-2002, etenaldi baten ondoren, 2000. urtean Plana 
osotasunean hartu zen HPSren gidaritzapean, AEBEMET metodologia jarraituz. Batez 
ere, lan eginkizunen azterketa eta inplementazio lanean jarri zen indarra. Dokumentu 
asko berrikusi, zuzendu, egokitu eta aldatu ziren eta euskara hutsezko ereduak 
prestatu ziren. 

 
 2003an Beasaingo Udalak   2003-2005 urte bitarteko Euskara Biziberritzeko 
Plana onartu zuen, eta horretan jaso ziren III. Plangintzaldiko, 2003-2007, lehentasuna 
izango zuten ekintzak. Plangintzaldiak hiru helburu nagusi izan zituen: 
 

1.- Euskara zerbitzu-hizkuntza izatea. Horretarako erakundeak beharrezko diren 
neurriak hartuz joan da herritarraren hizkuntza-eskubideak errespetatzeko eta 
harreman mota guztietan, idatzizkoetan zein ahozkoetan euskararen erabilera 
bermatzeko.  

 
2.- Euskara, udaleko langileen arteko lan-hizkuntza izatea. Beharrezkoa da ahozko 

komunikazioa bultzatzea, konpromisoen sistemaren bitartez, nolabaiteko 
protagonismoa hartzen joan da, hala ere, oraindik ahozkoa sustatzeko estrategia 
berriak martxan  jartzeko beharra ikusten da. 

 
3.- Udalaren jarduera-eremuetan hizkuntza-irizpideak  ezartzea. Hizkuntzarekiko 

jokaera bateratu eta sistematikoa lortzeko  hainbat neurri hartu ziren, besteak beste, 
Baldintza Plegu, hitzarmen eta kanpoko kontratazioetan hizkuntza irizpideak jarri eta 
jarraipena egin zitzaien, lanerako formazio-ikastaroetan euskarari lekua egin zitzaion 
eta  aplikazio informatikoak euskaraz erabiltzeko moduan jarri ziren. 
   
 IV. plangintzaldia 2008an hasi eta 2012ko abenduan amaitu zen eta helburu 
nagusia hauxe: sail guztietan euskararen erabilera gehitzeko, euskara herritarrekiko 
harremanetan zerbitzu hizkuntza, beste administrazio batzuekiko harreman hizkuntza 
eta udal barruko lan hizkuntza izan dadin. Plangintzaldiaren jarraipena egiteko, 
Udaleko Sailetako Barne Kudeaketan txertatu ziren euskara areagotzeko ekintzak eta 
horien jarraipena batzorde horrek egin zuen, bertan parte hartzen baitute, Alkateak eta 
udaleko teknikari guztiek.  
 



V. Plangintzaldia 2014an hasi eta 2017an amaituko da. Plangintzaldi honetako 
helburu nagusia herritarren hizkuntza eskaerei era egokian erantzutea da. Eta horren 
haritik udalak herritarrei zerbitzua emateko egiten dituen kontratuetan hizkuntza 
irizpideak  txertatuko ditu eta udaleko sail bakoitzak bere departamenduko 
hizkuntzaren kudeaketa egitea izango dira egiteko nagusiak. 

 
 
Martxoaren 31ko Kultura eta Euskara Batzordean  aurkeztu zen V. 

Plangintzaldiko dokumentua. 
 

ERABAKIA: 
 

 Euskara Erabilera Planaren V. Plangintzaldia Udal Batzak onartzea.” 
 
 Alkate jaunak (BILDU): “Esan puntu hau premiazko puntua bezala 
sartzearen arrazoia, dirulaguntza eskakizuna egitea dela. Astelehenean pasatu  
zenez batzordetik, ikusten genuen egokia zela Pleno honetatik pasatzea 
ondoren dirulaguntza eskatzeko.” 
 
 Aitor Aldasoro jaunak (EAJ): “Dirulaguntza arrazoia da, baina arrazoi 
nagusia izango litzateke plangintzarik gabe gaudela. IV. Plangintza 2012. 
urterarte zen eta horrek bi urteko hutsunea ekarri du. Nire ustez garrantzi 
handia hori izan beharko litzateke. Dirulaguntza garrantzitsua da, baina 
plangintzak epe batzuk dituzte eta plangintza berria martxan jartzea da 
inportantea. Epeak jartzen dira eta epe horietan lan batzuk egin behar dira. 
Behin epe horiek betetzen direnean, lan horiek egintzat jotzen dira. Bi arrazoiak 
dira garrantzitsuak.” 
 
 Garbiñe Zurutuza andreak (ARALAR): “Etenaldirik ez da egon, zeren eta 
aurreko plangintzaren luzapen bat egon zen.” 
 
 Gaia behar adina eztabaidatu ondoren, bozketa egin da eta aho batez 
onartu da proposamena. 
 
 Alkate jaunak, Aitor Aldasoro jaunari hitza eman eta honek ondorengoa 
adierazi du: “Guk bi mozio planteatu ditugu, bat Alderdi eguna dela eta bestea 
hondakinen inguruan Foru Aldundiak hartutako erabakiak. 
 
 ALDERDI EGUNARI BURUZKO MOZIOA 
 
 Aitor Aldasoro jaunak (EAJ) ondorengo mozioa irakurri du: 

 “Aturritik Ebrora eta Enkarterrietatik Auñamendira, Pirinioetako bi aldeetan 685 

udalerrietan bizi garen 3 milioi euskal herritarren gehiengoak, gure hizkuntza, kultura, 
edo jatorria edozein izanik ere, Euskal Herritar gisa bizi nahi dugu. Gure eskubide zibil 
eta politiko barne, Nazioarteko Giza Eskubideen Aldarrikapen Unibertsaletik eratortzen 
diren eskubide guztien jabe bizi nahi dugu Euskal Herri osoan.  

Baina hori, zoritxarrez ez da gaur guk pairatzen dugun errealitate politiko 
administratiboa. Euskal Herria estaturik gabeko herri bat da, eta gu, euskal herritarrok 
gure borondatearen gainetik, ofizialki frantziarrak edo espainiarrak izatera beharturik 
gaude.  Gure udalerriak 2 estatuetan sakabanaturik daude. Alde batetik, Ipar Euskal 



Herriko 159 udal Frantziako Errepublikako Akitania izeneko erregioaren Pirinio 
Atlantikoetako departamentuaren barruan daude, Biarnoarekin batera diluiturik, inolako 
aitortza politiko administratiborik gabe. Bestetik, Espainiako Erresuman 
administratiboki kokatzen dira beste 526 udal. Hurrenez hurren: 272 Nafarroako Foru 
Komunitate izeneko Autonomia elkargoan, 251 Euskadiko Autonomia Elkargoan, 2 
Gaztela-Leongo Autonomia elkargoko Burgos Probintzian eta azken bat Kantabriako 
elkargo autonomoan.  

  

Errealitate hori ez da Euskal Herritarrek libre eta demokratikoki erabaki egin duguna, 
gerra eta konkistaz beteriko historiaren ondorioa baizik. Errealitate hori era 
demokratiko batean aldatzeko. Horretaz gain, Euskal Herriko udalek lan aitzindaria eta 
garrantzitsua egin dute historikoki. XX. mendean adibidez, horren lekukoa da 1931. 
urteko Lizarrako estatutua, 1976. urteko Bergarako alkateen mugimendua, autonomia 
estatutua berreskuratzeko eskaria egiten zuena. Erkidego Autonomoan 1979ko 
urriaren 25an herritarrek onetsi zuten, azkenean, Gernikako Estatutua, Euskal Herriari 
dagozkion eskubide historikoen gaurkotzeari aurrerantzean ere ateak zabaltzen dizkion 
testua.  Aipagarria dira ere Ipar Euskal Herrian 1998. urtea geroztik Euskal 
Departamenduaren alde egindako aldarrikapen eta mobilizazioak.  

XXI. mendea hastear zegoelarik Euskal Herriko udal eta Udal hautetsien Biltzarra, 
Udalbiltza, beste mugarri esanguratsua izan zen. Zeinek Euskal Herriaren nazio 
eraikuntza bultzatzea, prozesu dinamiko eta demokratiko gisa ulertzen zuen, eta 
euskal herritar guztien  
erabakimen eta partehartzea askean oinarritu behar zela zioen.  
 
Horretarako behar beharrezkoa da gure Herrirako erabateko bakea eta bizikidetza 
demokratikoa bermatzea. Bake iraunkorra, elkarrizketaren, justiziaren, egiaren eta gure 
Herriaren interes orokorrari bideratuz landua. 

2014. urte honetan abagune berezia ari gara bizitzen. Begi bistan daude kontrako eta 
aldeko faktoreak. Alde batetik, nabaria da Espainia eta Frantziaren ezezko iraunkorra... 
Baina han daude ere Europako estatu berrien sorrera, Katalunia eta Eskoziaren 
autodeterminaziorako erreferendumak edo “gure esku dago” bezala, Euskal Herrian 
sortzen ari diren herri ekimen arrakastatsu berriak.  

 Horregatik, Euskal Herriaren egunaren bezperetan, Euskal Herritarren egunera 
hurbiltzen ari garenean, aurreko guztia aintzat hartuz, Beasaingo herriko udalak Aberri 
Egunerako ohiko osoko bilkura honetan, hurrengoa adierazi nahi du:  

 1.-  Euskal Herritarrak garela adierazteko garaia heldu dela eta ozenki esan nahi 
dugulako, Euskal Herritartasunaren aldeko herri dinamika sortzeko eta sustatzeko deia 
luzatzea erabaki dugu.   

 2.- Kaleetan zein eraikuntza publiko eta partikularretan ikurriña (Euskal ikurrak) 
jartzeko gonbidapena luzatzen dugu honen bidez. Zer ez garen baino, garena eta 
sentitzen duguna gure ikurriñaren (ikurren) bidez publikoki adierazteko gonbidapena 
luzatu nahi diogu herritar orori. 

 3.- Gure herrirako benetako bake eta bizikidetza demokratikoa , elkarrizketaren, 
justiziaren, egiaren eta gure herriaren interes orokorraren bitartez landua izango dena, 
lortzea helburu  duen Eusko Legebiltzarrean abian den Bake eta Bizikidetza lantaldeari 



gure babesa eskaintzen diogu, eta, era berean, baita beste gainontzeko Lurraldeetan 
sor daitezkeen antzeko ekimenei ere. 

4.- Egungo gizartean elkarri zor diogun begirunetik, eta guztion ondare diren eskubide 
demokratikoetatik abiatuz, gure asmoa herritar askez osatutako aberri aske bat lortzea 
dela aitortuz, justizia soziala eta guztion aurrerabidea bermatuko duena, zer garen 
ulertzeko oroimen historikoa berreskuratzeko konpromisoa hartzen dugu. Herri bakar 
bat osatzera garamatzaten ezaugarri eta kultur ondare amankomuna aitortuz eta 
zainduz, horrekin batera herritar guztien ezaugarri eta eskubideak zainduko dituen 
gizarte aurreratu bat lantzeko etengabeko asmoa adieraziz. 

4.- Independentziari buruz Etxarriko herriak apirilaren 13an burutuko duen herri 
kontsultari erabateko babesa adierazi nahi diogu. Euskal Herriari dagokion 
erabakitzeko eskubide demokratikoaren ariketa sinboliko  jotzen dugun neurrian bere 
zilegitasuna aitortzen diogulako.  

 5.- Zentzu berean eta arrazoi berdinengatik, “Gure esku dago” herri ekimenak 
ekainaren 8rako antolatu duen Iruñea eta Durangoren arteko giza katean parte 
hartzeko deia, eta oro har, “Gure esku dago” herri dinamikari erabateko babesa 
adierazi nahi diogu.” 

 Hitz egiteko txanda eman ondoren, iritzi hauek azaldu dira: 

 Alkate jaunak (BILDU): “Gu mozioaren bost puntuekin ados gaude, baina 
mozioarekin abstenitu egingo gara ondorengo arrazoiengatik: lehenik eta behin 
ez dugu ulertzen mozio hau pleno bezperan sartzea. Denok dakigu aberri 
eguna noiz den eta data horiek noiz diren. Iruditzen zaigu deialdi normalaren 
bidez sartzea dagoela. Horrezaz gain, uste dugu gurekin ezer ez dela kontatu 
eta aurretik sartu ezkero guk ere gure ekarpenak egiteko moduan egongo 
ginateke. Mozio oso ondo ikusten dugu, puntuak horrela dira, baina uste dugu 
mozioetatik areago ere, kalean modu aktiboan lan egin beharko litzateke egiten 
dena baino gehiago.” 

 

 Aitor Aldasoro jaunak (EAJ): “Ni ados nago esaten denean aberri eguna 
noiz den. Jakiten ez duguna da Plenoak noiz izango diren. Arazoa hori da. 
Galdeduta ere, momentuan erantzuna jasotzen dugu, gairik ez dagoelako, 
baina ez dugu benborarik izaten. Gu enteratzen gara, Osoko Bilkura dagoela, 
idazkariak dokumentazioa bidaltzen digunean, ez aurretik. Esan testu hau, 
BILDUrekin adostutakoa dela gainontzeko herrietan. Ez hemen, noski, goi-
mailan. Baina arrazoiak horiek dira, ez ez dela landu BILDUrekin testua, justu 
kontrakoa. BILDUrekin adostutako testua hartu da eta aurkeztu da behin 
jakinda Osoko Bilkura egongo zela. Zaborrekin berdin pasatzen da. Aurretik 
jakingo bagenu, aurretik sartuko litzateke. Ea hurrengorako lehenago 
enteratzen garen. Behintzat, Osoko Bilkura noiz izango den!. Horretarako 
lagunduko du.” 

 Gaia behar adina eztabaidatu ondoren, bozketa egin da eta ondorengo 
emaitza lortu da: 

 



 Aldeko botoak: 7 (EAJ, H1, PP) 

 Aurkako botoak: 0 

 Abstentzioak: 7 (BILDU, ARALAR) 

 PSE-EE/PSOEKO zinegotziek ez dute bozketan parte hartu.  

 Horren ondorioz, gehiengo soilarekin onartu egin da mozioa. 

 SASIETAKO ZABORTEGIARI BURUZKO MOZIOA 

 Aitor Aldasoro jaunak mozioa irakurri du: 

 “SASIETAKO ZABORTEGIA 

 
Sasietako zabortegia, hizpide dugu azken aldian, bere itxiera data dela eta dirudienez, 
Sasietako Mankomunitate edo beasaingo Udaletxean hartu ordez, Bilduk, Foru 
Aldundian edo auskalo non hartu dituen erabakiak medio. 
 
Gogoratu Sasietako zabortegia 80. hamarkadan ireki zela Goierri osoko hiri 
hondakinak jaso ahal izateko. 
 
Zabaldu zenetik ordea, Debagoieneko hondakinak jaso zituen eta handik gutxira, baita 
Tolosaldekoak ere. 
 
San Markoko zabortegiaren itxiera ez zen posible izango, Lurraldeko Mankomunitate 
guztien, Donostiako Udalaren eta Foru Aldundiaren arteko akordiorik izan ez balitz. 
Akordio horri esker sortu zen GHK bera ere, zabortegi guztiak isteko helburuarekin. 
San Markoko zabortegia itxi ahal izateko, bertara zihoan zabor kopuru handi bat, 
2008tik gaur arte Sasietara desbideratu zen beti ere Zubietako azpiegiturak martxan 
jarri bitartean. 
 
Plan hura gauzatzeko epea, PIGRUGek aurreikusitakoa, Foru arau xedapenarekin eta 
beraz Sasietako zabortegiaren itxiera ezartzen zuena, 2014koa da. 
 
Plan hori aldatzeko Foru Aldundiak eta GHKk egindako bidearen aurrean, Udal 
korporazio honek 2013ko Abenduaren 05ean gauzatutako Osoko Bilkuran, Bilduren 
abstentzioarekin eta gainontzeko alderdien oniritziarekin, gehiengo osoz, Sasieta 
2014ean istearen aldeko akordioa hartu zuen.  
 
Orain aste batzuk, Foru Aldundiak bere Plan berria azaldu zuen, bere epeekin eta 
zabortegiei dagokionean, bata bestearen atzetik istea aurreikusten dituena: Urteta 
(Zarautz) 2014ko abendurako, Lapatx (Azpeitia) 2015eko ekainerako eta Sasieta 
(Beasain) 2015 bukaerarako. Itxiera hauek eta “Gipuzkoa Garbia” kanpañaren barruan, 
nahi hainbesteko propaganda izan dute komunikabideetan. 
 
   Sasietari dagokionean, guztiaren berri, komunikabideei esker izan dugu, bertako 
Gobernu batzordeetatik, Udaletako ordezkariei inongo informaziorik ez baitzaigu eman, 
are gutxiago Udal honetako Gobernuan dagoen Bilduren partetik ere.  
 
Nork hartu ditu gure herriari eta bailarari dagozkien erabakiak, bertako batzordeetatik 
pasatu ere ez badira egin? 



 
Zabortegien itxieraren ordenari dagokionean, deigarria da lehendabizi itxi behar 
direnak Zarautz eta Azpeitikoak izatea, ingurugiro zuzendaria eta diputatua bertakoak 
direnean. 
 
Eta beasaingo Alkatea? Noiz jakin zenuen itxieren kronogramaren berri? Zer ari zinen 
Azpeitia eta Zarautzko Alkateekin prentsaurrean, itxiera ospatuaz, Udal honek 2013ko 
abenduaren 5ean hartutako erabakiaren aurka? 
 
Plan horrek bi ondorio izango ditu nagusiki.  
 
Batetik, oraindik proiektuen erredakzioarekin hasi ere egin ez denean, 2015 erako 
ezinezkoa izango dela azpiegitura horiek martxan jartzea. 
 
Bestetik, Urteta eta Lapatx itxiko balira gainontzeko azpiegiturak egiteke egonik, 
Bilduk erabaki du Gipuzkoa osoko zaborrak Sasietan jasotzea, horrela Sasieta 
Gipuzkoako zabortegi bihurtuaz. 
 
Guzti honegatik, Udal honetako EAJ-PNVko zinegotzi taldeak, erabaki hauek hartu 
ditezen eskatzen du: 
 
 1/. 2013ko abenduaren 5ean Udal honek hartutako erabakia berrestea 
Sasietaren itxierari dagokionean. 
 2/. Zabortegiak eraman beharreko azpiegiturak martxan egon arte, hiru 
zabortegiak irekita mantentzea. 
 3/. Sasieta mankomunitatea osatzen dugun herrietako Udalei akordio honen 
berri ematea, Udal horietako Osoko Bilkuretan akordio hauek berretsi ditzaten. 
 4/. Akordio hauek, Sasieta Mankomunitatea, GHK eta Foru Aldundiko 
ingurugiro sailera helaraztea. 

5/. Mozio honen idatzi eta akordioak, anuntzio gisa, lurralde eta bailarako 
komunikabideetan argitaratzea. 
 
 

Beasain, 2014ko apirilaren 3a 
 

Beasaingo EAJ-PNV, H1!, PSE-EE, PP” 

 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek iritzi hauek azaldu 
dituzte: 

 Julio Herreros jaunak (PP): “Para mi era necesario presentar esta 
moción porque la gestión impositiva que está llevando la Diputación en el tema 
de las basuras y vertederos, es de vergüenza.” 

 Alkatea jaunak (BILDU): “Oposizioaren buru izan beharko lukeen 
alderdiaren izaera erasotzailea eta suntsitzailea bista geratzen da behin berriro 
ere, kudeaketan osagarri eta eraikitzaile izan ordez, amarrua, errebantxa, 
populismoa eta elektoralismoa xede dituen ekimenak bultzatzen dituzuelarik. 
Horretan diharduzue hiru urte hauetan, plenoak liskar eta zarata leku bilakatuz, 
hauteskunde emaitzak onartu gabeko zaputzaldia betikotuz. 



Horren adibide da urgentziazko puntuak Udal Batza baina 24 ordu eskas falta 
direnean sartzeko ohitura. PNV-k azken urtean hiruzpalau aldiz urgentziaren 
izenean kutsu politikoko liskarra bilatuz sartu ditu mozioak  
Propaganda leku bihurtu duzue Udal Batza, zuen ekimenen eta lanerako 
konpromiso faltaren seinale garbia da, eta hiru urtez horrela pasa ondoren, 
pentsatzekoa da legealdiko azken urtean sartzear garenean, zuen hauteskunde 
propaganda kanpainaren zaratara zigortu nahi gaituzuela. 
Hainbeste urteetan ardura osoa izan duen alderdiak hain maltzur eta pozoitsu 
jokatzeak tristura ematen du, lehia politikoa itsusitu eta jendartetik urrundu 
egiten du, herritarren benetako beharren aurretik alderdi interesak jartzeagatik. 
PNVren estrategia salatzea besterik ez zaigu geratzen, jakinik ez gaituzuela 
eguneroko lanetik desbideratuko eta egitasmo guztien garapenean orain arte 
bezala jarraituko dugula, ahal bada oposizioaren laguntzarekin eta bestela 
beasaindarren esanetara gure indar guztiarekin. 
 
SASIETA 
 
Behin eta berriz ekarri duzue gai hau Udal Batza honetara, eta hauteskunde 
kanpainan murgilduta zaudetenez, sekuentzia baten mugarri bat dela esan 
genezake gaurkoa, elkarlana eta eraikitzea helburuak baztertzen dituen 
ekimena, eta zangotrabatzea eta apurtzea beste asmorik ez duena. 
Aurrez hori esanda, ez diogu eztabaidari uko egingo, nahiz eta guztion jarrerak 
oso jakinak izan. 
Sasieta duzue aipagai. Guztion jakina da hondakinen kudeaketaren azken 
ardura Udal konpetentzia dela, eta gure kasuan eskualdeko herriekin batera 
adostutako tratamendu formula izan zela Mankomunitatea sortzea, kudeaketa 
Udalez gaindiko erakundeetara eramanez. 
Geroztik, eta hondakinen birziklapenaren bidean urrats handiak eman ondoren, 
Sasietaren jatorrizko helburuak aldatzen joan dira, besteak beste Europako 
Zuzentarauak ere horrela behartzen gintuelako. 
Esan bezala, birziklatzea oinarri duen hondakin tratamenduak zeharo aldatu 
dira, zakar poltsa oso osorik zabortegira eramatetik, gaika bildu eta birziklapena 
%60tik gora helburu jarri arte. 
Bilduri esker frogatua geratu da borondatea egon ezkero birziklapen tasa horiek 
eta handiagoak ere posible direla, eta hori oso denbora gutxian lortu dugu. 
Jakina da Sasietaren sorrerako helburuak eta gaur egungoak oso desberdinak 
direla, eta Gipuzkoan hondakinekin hartu dugun bideak, herriz herrikako 
kudeaketaz gain eta mankomunitateak bakarka aritzea baino beharrezkoagoa 
zela Herrialde mailako azpiegitura sarea sortzea birziklatze politika bide 
berrietara ekarriko badugu. 
Horretaz zuek ere badakizue, PNVren agintean hartu zirelako beste 
mankomunitateetako zaborrak Sasietara ekartzeko erabakiak. Eta badakizue 
ere, Foru Aldundian agintea zuena izan balitz, Gipuzkoako interes orokorrak 
Sasietan hartu beharreko erabakiak baldintzatuko lituzkeela, beti ere garai 
berrietara egokitzeko azpiegitura sarea sortu arte. Hori zen eta hori da egun ere 
Foru Aldundiaren ardura eta asmoa, eta guztiok onartu beharrean gaude, 
Aldunditik hondakinen tratamendurako sortuko diren azpiegitura horietara 
baldintzatuta gaudela guztiok, bai hondakinen bilketa garaian, zein 
tratamenduetan. 



Beraz maltzurki ari zarete Sasietaren itxieraren erabakia Beasain edo Goierritik 
kanpo hartzen ari dela diozuenean, jakin badakizuelako zuen agintaldian ere 
Sasietaren gaineko erabakiak, Foru Aldundiarekin eta GHKrekin batera hartzen 
zirela. 
Beraz gai honekin interes partikularretik, interes orokorra berezitu beharra 
tokatzen zaigu, eta Gipuzkoako hiru Udalerrioi kasu honetan Herrialdeko 
ikuspegiarekin aritzea egokitu zaigu, etorkizunean azpiegitura berriak eraikiko 
diren herriei egokituko zaien bezala. 
Eta zuek horretaz ere badakizue, Zubietan erraustegia egin nahi zenutelako eta 
horrek hondakinen bilketa sistema eta tratamendua baldintzatzen zuelako, 
Sasietaren etorkizuna eta erabakiak baldintzatzen zituen bezala. 
Kontua da, Erraustegia behin betirako baztertzea lortu dugula eta erabaki 
garrantzitsu horrekin Gipuzkoako herritarren erabateko adostasuna irabazi 
dugula, birziklapen kulturarekin aurrera egiteko, ingurumena babesteko eta 
Europako Zuzentarauak betetzeko. 
Beraz eta laburtuz, egia da hondakinen konpetentzia Udalerriei dagokiela, 
hauek mankomunitateetan elkartzen direla. Baina egia da ere Europako 
araudiek markatzen dutena betetzeko, Udalerriak eta mankomunitateak txiki 
geratzen direla, helburuetara hurbiltzeko behar diren azpiegiturak eraikitzeko 
Gipuzkoa mailako ildoak eta Planak burutu behar direla. Eta hori zuek ere 
badakizue, zuek ere Plana bazenuten, baina okerra izanagatik alboratua izan 
da. 
 
Inork ez dugu gustuko, gure herrian zabortegiak izatea, baina denok dakigu hau 
behar bat dela. Gu Beasaindarrak izateaz gain, Gipuzkoarrak gara eta 
Gipuzkoarekin konprometituak gaude eta kasu honetan interes orokorrari 
jaramon egitea behartuak gaude. Hala ere, gure konpromezua adierazten dugu 
Sasieta ahalik eta azkarren itxi dadin eta horretarako behar diren tramiteak 
egiten ahaleginduko gara. Horrez gain, Sasietan bailaraz kanpoko zaborrak ez 
jasotzeko ahalegina egitera konprometitzen naiz. Hau gauzatzen saiatzeko, 
lortu dugu foro berri bat martxan jartzea GHK, mankomunitate eta gainontzeko 
hiru udalerriko ordezkariekin.  
 
Amaitzeko, dei egiten dizuegu gai honetan interes orokorraren gainean, erabaki 
traumatikorik ez bultzatzera. Hauteskunde kanpainaren hurbiltasuna ez 
baliatzea, herriaren interesen kaltetarako erabakiak hartuz eta arduratsu 
jokatuz.” 

 Aitor Aldasoro jaunak (EAJ): “Esan dituzun gauza batzuekin ez nago 
batere ados. Esan duzu kutxu politikoa eman nahi diogula gai honi. Hamaika 
egun dira nik deitu nizula honetaz hitz egiteko eta horretarako dugun 
batzorderako deialdia egiteko. Gaur arte. Hiru aste dira gai honen inguruan, ni 
Besaingo ordezkari izanda Sasietako Batzorde Exekutiboan, bilera bat eskatu 
nuela. Erantzun ere ez. Telefonoz deitu, hartu ere ez. Kutxu politikoa ez dakit, 
baina iruditzen zait Beasainen zuk hartu dituzun erabakiak, ez dituela zure 
Udalak horiek eskatzen. Zure Udalak eskatu zuena beste zerbait zen. Lehengo 
legegintzaldian Sasietan hartutako erabakiekin alboratuta…Lehengo 
legegintzaldian Sasietan hartutako erabaki guztiak aho batez hartutakoak dira, 
bai bilketa sistema eta bai Zubietako plantari zegozkienak. Beraz, guk ere dei 
egiten dugu, lehengoan esan nizuen bezala, teknikoek parte hartu dezatela, 



esan dezatela hartu diren erabakiak denboran nora garamatzaten, zeren eta 
elektoralismoak izan edo ez, Foru Aldundiak publizitatu dituen azpiegiturak 
egiteko denborarik ez dago. Ordiziko garbigunea egiteko lau urte pasatu dira. 
Tratamendu aurreko mekaniko biologiko planta, Bizkaian, lau urte pasatu dira. 
Oraindik proiektuak erredaktatu gabe daude eta oraindik Gipuzkoan 
planteatzen diren azpiegiturak egiteke daude. Horrek esan nahi du, 2018. 
urtean azpiegiturak oraindik ez ditugula. Beraz, nora eraman behar dugu 
zaborra?. Sasieta urte t’erdian beteko da Gipuzkoako zabor guztia etortzen 
bada. Gero, beste biak ixten direnean ez ditugu berri irekiko hala?. San 
Marcosekin pasatu dena pasatuko da. Hau ez da alderdikeri bat. Denok jasan 
beharko dugu hau eta gure poltsikotik ordaindu, izan ere zaborra garraiatzea da 
kostu handiena duena eta hartu den erabakia, lehenik Zarautz itxi, gero Azpeiti 
eta azkena hau…, hau ezingo dugu itxi edo ixten bada erabat gain hartuta itxi 
beharko da. Azpiegiturak ez du denborarik ematen eta hori nik nahi dut jakin ea 
teknikoek zer dioten. Zaborra uzteko modu bat izango da, errauskailua edo 
Foru Aldundiak planteatutako zabortegia, baina besteak itxiko dira eta gu 
bihurtuko gara Gipuzkoa osoko zabortegi, zeren eta denborarik ez du emango 
azpiegitura horiek egiteko. Hori horrela bada, guk eskatzen duguna da 
zabortegi guztiak batera ixtea. Gero hartuko da hartuko beharreko erabakia,, 
baina ez gaitezela gu izan, Gipuzkoa osoko zabortegi. Ez da gai politiko bat.” 

 Alkatea jaunak (BILDU): “Guk esan bezala, foro bat sortu da eta 
konpromisoa dago hori horrela ez emateko.  

 Gaia behar adina eztabaidatu ondoren, bozketa egin da eta ondorengo 
emaitza lortu da: 

 Aldeko botoak: 9 (EAJ, PSE-EE/PSOE, H1, PP) 

 Aurkako botoak: 7 (BILDU, ARALAR) 

 Abstentzioak: 0 

 Horren ondorioz, gehiengo absolutuarekin onartu da mozioa. 

 11.- ESKAERA ETA GALDERAK 

 Eskaera eta galderen atalean honelakoak aurkeztu dira: 

 GAZTEDIA BATZORDEKO BILERAK 

 Josi Insausti jaunak (H1): “Orain dela ea urte bete izan zen azkeneko 
Gazteria batzordeko bilera eta geroztik ez dugu ezer gehiago jakin. Jakin 
badakigu garrantzizko gaiak hor daudela, baina batzordeko bilerarik ez dugu 
izan.  

 Esan baita ere, bi hilabete pasatxo direla azkeneko Udalbatza Osoa egin 
genuena. Horren zergatia ere jakin nahi genuke.” 

 Asier Sarriegi jaunak (BILDU): “Gaztediko gaiak teknikoek ikusten 
dutenean beharrezkoa dela batzorde bat egitea informazioa eman behar delako 



gaietaz, antolatuko dugu bilera bat. Gai baten inguruan zalantzarik egon 
ezkero, irekita gaude edozein azalpen emateko. Teknikoek esaten dutenean 
gaiak dituztela batzorderako, batzordea antolatuko dugu.” 

 Alkatea jaunak (BILDU): “Plenoa ez egitearen arrazoia, ikusi duzuen 
bezala, gaurko gai-zerrendak bost puntu zituen mozioez kanpo. Pleno bakoitza 
egitea, 3.000 € kostatzen da dietagatik eta diru publikoa 
xahutzeko…beharrezkoa denean bai, baina bestela…Hemen dauden puntuak 
hilabetetan zatitzea ez du inolako zentzurik. Horregatik izan da bi hilabetetan ez 
egitearen arrazoia.” 

 Josi Insausti jaunak (H1): “Lo que ahora ya me preocupa es la 
respuesta, y con todo el respeto, porque aquí no estamos planteando el 
concepto de dieta, sino que en un municipio de casi 14.000 habitantes, con un 
presupuesto de una gran empresa que me justifiques diciendo que en dos 
mese sólamente se ha sido capaz de elaborar estos cinco puntos, de los 
cuales, el de autocaravanas ha sido una corrección a algo que aprobamos en 
un Pleno anterior. La plantilla y relación de puestos de trabajo es una cuestión 
administrativa que sale de un excell. La ordenanza de la OTA, se aprobó en su 
momento y es un ajuste de actuallización a los tiempos de implantación. El 
inventario de bienes municipales es otro excell, que es pulsar una tecla y 
sale…, pues realmente lo que me preocupa es eso. Que lo importante sea 
durante dos meses un sistema de trabajo en el que fundamentalmente son 
correcciones o las aplicaciones de excell.” 

 Alkate jaunak (BILDU): “Nirekiko nahi den kritika politikoa egin baina 
teknikoek bake-bakean utzi favorez!” 

 Aitor Aldasoro jaunak (EAJ): “Hemos tenido Junta de Gobierno Local, 
con sólo un punto en el orden del día y a la semana siguiente se ha vuelto a 
repetir. ¿Cuál es el costo que tiene una Junta de Gobierno?.” 

 Alkate jaunak (BILDU): “Egin beharra badago eta urgentzia badu, egiten 
da.” 

 Aitor Aldasoro jaunak (EAJ): “LLevamos dos años sin Plan de Euskera.” 

 Alkate jaunak (BILDU): “Hori ez da horrela eta zuk ere badakizu. 
Erabakia hartuta zegoen aurreko plangintzarekin jarraitzea.” 

 Aitor Aldasoro jaunak (EAJ): “Muga batzuk ditu eta nik hori onartu 
dezaket, baina arrazoi ekonomikoa aipatzea Plenoa ez egiteko?. Orduan 
goazen hiru egitea. Hemen erabaki bat hartu zen, hau da, abuztua kanpoan 
utzita, hilabetero egingo zela.” 

 Alkate jaunak (BILDU): “Oker ez banago legeak esaten du gutxienez bi 
hilabetetik behin egitea”. 

 Aitor Aldasoro jaunak (EAJ): “Hilabete batean ez eginda, ez da ezer 
pasatzen, baina ez dut uste arrazoia ekonomikoa izan behar denik.” 



 Alkate jaunak (BILDU): “Gobernu batzordeak era saiatzen gara, ahalik 
eta gai gehiena batzen, jendeari begira, bakoitzak bost minutugatik lanetik irten 
beharra ez izateko, premiazko kasua ez denean. Bihar Gobernu Batzordea 
izango da, gaiak premia handiagoa duelako.” 

 Aitor Aldasoro jaunak (EAJ): “Hori ulergarria da, baina gu Pleno batetara 
etortzerik ezin izan dugu, puntu bakar batekin, eskatuta atzeratzeko, “Herrirako” 
Osoko Bilkura hura.” 

 Alkate jaunak (BILDU): “Bai.” 

 Aitor Aldasoro jaunak (EAJ): “Komeni denean ateratzen da eta orduan 
arrazoi ekonomikoek ez dute inolako garrantzirik.” 

 Alkate jaunak (BILDU): “Premiazkoa zen.” 

 GAZTEEN LOKALAK 

 Santi Urdampilleta jaunak (PSE-EE/PSOE): “Nos hemos enterado 
recientemente a través de la prensa y por declaraciones del propio Alcalde, que 
el equipo de gobierno ha puesto en marcha un calendario de reuniones con 
jóvenes, vecinos y padres para hablar de la situación de los locales que los 
jóvenes ocupan en Beasain. A fecha de hoy desconocemos los resultados de 
dichas reuniones. Si conocemos y si sabemos de los desafortunados y graves 
incidentes ocurridos el día 29 de marzo en la calle Andre-Mar, en frente de un 
colegio, La Salle, donde tuvo que intervenir hasta la Ertzaintza. Estos 
incidentes han ocurrido y seguramente se repetirán a pesar de las quejas y 
malestar de los vecinos. Seguramente así lo estimamos nosotros por la 
dejadez e inacción del Alcalde para resolver esta delicada situación. Dicho 
esto, ¿qué medidas va a tomar el Alcalde ante hechos tan lamentables?, ¿es 
consciente el Alcalde que estas situaciones se pueden alargar de manera 
preocupante en otras zonas del pueblo?. Recordará el Alcalde que en el último 
Pleno un grupo de vecinos con gran indignación y razón, ya dejaron constancia 
de sus propuestas en el Pleno. ¿es consciente el Alcalde de la grave situación 
y va a tomar medidas de una vez por todas, para solucionar esta situación?.” 

 Alkate jaunak (BILDU): “Creo que estamos tomando medidas. Hemos 
sido los primeros en precintar tres locales de jóvenes. Me gustaría que Aitor 
Larburu explicara el proceso que se está llevando a cabo. El proceso comenzó 
la semana pasada. Se hicieron reuniones con los jóvenes, y también fueron 
llamados los vecinos y los propietarios. Respecto al local que comenta el 
representante del partido socialista, decir que con la Ertzaintza hemos hecho 
varias reuniones para hacer un seguimiento a ese local. Hace dos, tres 
semanas se hizo la última reunión y se comentó lo que podía haber. La 
Ertzaintza estaba detrás de ellos y el sábado les tocó venir porque además 
tenían sospechas de lo que allí se movía y decir que no encontraron nada. Se 
ha hablado con el dueño y decir que hoy ese local estaba cerrado. También 
decir que somos conocedores de que si salen de ese local, seguramente irán a 
otro, el problema se trasladará y habrá que intervenir.” 

 Aitor Larburu jaunak (BILDU): “Santi, como eres nuevo, primero decirte 
que quizás Alfonso no te ha informado de los pasos que se han dado en 



nuestra comisión. Desde el primer día en mi comisión se ha informado cuando 
ha surgido al problema con los locales de jóvenes y se han tomado diferentes 
medidas. Como bien ha dicho Koldo se ha precintado más de un local.  

 ¡Alfonso!. La próxima vez le explicas un poco a Santi cómo va el tema.  

 En cuanto al proceso de participación decir que se ha comenzado con 
las reuniones y que nos hemos juntado tanto con los jóvenes, con vecinos y 
con los dueños de los locales, pero todavía no ha terminado el proceso y se os 
informará como ha ido y las conclusiones obtenidas. 

 El problema que hubo en el local que indicas el sábado pasado, es 
verdad. Yo estuve presente, y creo que se gestionó adecuadamente por el 
equipo de gobierno como por la Ertzaintza. Se han tomado medidas y el local a 
día de hoy está cerrado.” 

 Alfonso Segade jaunak (PSE-EE/PSOE): “La cosa es sencilla. Cuando 
se quiere eludir la responsabilidad, lo mejor es poner el ventilador en marcha. 
Es verdad que en las comisiones se hablan de esas cosas, pero lo que hemos 
preguntado es cómo se han desarrollado estos encuentros con los vecinos, 
padres y jóvenes. Es verdad que hemos preguntado qué medidas se van a 
adoptar para erradicar el problema que tenemos. No lo que se habla en las 
comisiones. Lo que se habla en las comisiones lo sabemos. ¡Que se han 
cerrado dos locales!, ¡que otros no se han cerrado!. No lo sé. ¡Qué no sabemos 
cómo está el tema!. Pues se explica en el Pleno. Nada más. Las preguntas son 
claritas.” 

 Aitor Larburu jaunak (BILDU): “Santi ha dicho que en tres años no 
hemos hecho nada…qué que vamos a hacer…” 

 Alfonso Segade jaunak (PSE-EE/PSOE): “Eso es.” 

 Aitor Larburu jaunak (BILDU): “Vuelvo a repetir que se han precintado 
dos locales. No hemos hech nada, pero se han precintado dos locales. ¡Algo 
hemos hecho!.” 

 GERNIKA PASEALEKUKO FRONTOIAN JARRI DEN INSKRIPZIOA 

 Aitor Aldasoro jaunak (EAJ): “Yo creo que hay un error. En el frontón 
cubierto de las Pérgolas, se ha puesto un pictograma con una fecha, que es 
1990.” 

 Mª Mar Celaya andreak (BILDU): “ Ami me han dicho que el proyecto es 
de 1990-1991.” 

 Aitor Aldasoro jaunak (EAJ): “Si es cuando se construyó eso…si mal no 
recuerdo, o sino está mal la hemeroteca, en el año 90 Mª Mar, además creo 
que tu estabas como concejal en el Ayuntamiento, ese suelo estaba como 
carga y descarga ferroviario. No estaba ni contemplado en Normas  
Subsidiarias el que se hiciera nada ahí. Siendo del año 1999, que el proyecto 
sea del año 1998, puede ser, pero ha habido un cambio de Normas después 
del año 90. No sé cuando se ha hecho el proyecto, pero lo normal es que se 



ponga la fecha cuando se ponde en marcha el frontón. Ese frontón yo creo que 
tiene dos fechas, una cuando se hace el frontón y otra cuando se cubre y se 
levantan las paredes. Por ello yo pienso que es un error. El Proyecto me 
extraña que estuviera cuando ni estaba contemplado en Normas Subdsidiarias. 
Creo que en vuestra legislatura, cuando estaba EA por unanimidad se 
aprobaron otras Normas, el Avance de Normas, que no contemplaba eso.” 

 Mª Mar Celaya andreak (BILDU): “Tan claro como lo que te estoy 
diciendo. Yo pedí información en el departamento de urbanismo del 
Ayuntamiento de Beasain, me dieron esa fecha, porque no hay otra fecha en la 
cual diga en tal año se hizo el frontón. La fecha del proyecto inicial es 1990-
1991, y es la que hemos puesto. Yo he preguntado en el departamento de 
urbanismo del Ayuntamiento de Beasain.” 

 Alkate jaunak (BILDU): “Berriz galdetuko dugu, zer edo zer argitzeko.” 

 Aitor Aldasoro jaunak (EAJ): “Nik esaten dudana da harritzen zaiela eta 
bera akordatuko da, Udalean egonda. Ni ez naiz akordatzen, baina bederatzi 
urte lehenago ez da proiektua egiten. Are gutxiago Arau Subsidiarioetan 
onartuta ez badago. Besterik ez dut esaten. Datuak kontrastatu ditzakezue. 
Errua bada, zuzendu.” 

 Alkate jaunak (BILDU): “Begiratuko dugu. Errua bada, ez dago 
zuzentzeko arazorik.” 

 LOKALAK 

 Bizilagun batek galdetu du ea non itxi diren lokalak. Foru kalean itxitako 
lokala berriro ere ireki egin zela eta gainera berdinak daudela dio. Aurreko 
plenoan araudia egiteko eskatu zuela gogoratu du eta galdetzen du ea horren 
inguruan zerbait egin den. Lokalen aurka ez daudela esan du, baina lokalen 
horiek erabilera arautu egin behar dela irizten du.” 

 Zezilia Herrador andrak (BILDU): “En caso de tener que responder algo 
decir, que se ha hecho un llamamiento a los jóvenes y han acudido. Se ha 
hecho un llamamiento a los dueños de los locales, y también han venido, pero 
se ha hecho un llamamiento a los vecinos y no habéis aparecido. Se os ha 
ofrecido un foro donde hablar del tema para intentar buscar soluciones entre 
todos. Para vosotros sólo hay una solución. Pero hay que verlo desde 
diferentes perspectivas, no sólo la vuestra. Creo que los jóvenes tienen cosas 
que decir, vosotros tenéis cosas que decir, los dueños de los locales también 
tienen cosas que decir y entre todos vamos a intentar hacer algo, pero si se os 
llama y no venís y luego venís al pleno a decir que la única solución a este 
problema es cerrar el local…En su momento, ese local se cerró, luego se abrió 
y entró otra cuadrilla. El problema es que no os vale ninguna otra solución. Da 
igual quien entre en ese local. Para vosotros el problema es que hay ahí haya 
gente. El por qué no lo se. Por ahí han pasado diferentes cuadrillas. ¿Será que 
todas las cuadrillas problemáticas caen ahí?.” 

 Bizilagun batek esaten du arau batzuk jarri behar zaizkiela eta gustatuko 
litzaiokela partizipazio forotik zer atera den. 



 Beste bizilagun baten esanetan arazoa da, gazteek nola okupatu. 

 Zezilia Herrador andrak (BILDU): “Bileren lehengo buelta amaitu da. 
Beste buelta bat egongo da eta berriro konbokatuko zaizue parte hartzeko. En 
ese foro todos los demás han dicho los problemas que tienen y las soluciones 
que proponen. Si queréis ser participes de la solución estáis invitados.  

 Idoia Baztarrika andreak (BILDU): “Es importante que participéis y todos 
pongamos encima de la mesa los problemas que hay, porque también forma 
parte de la educación y constituye un problema social al que hay que hacer 
frente. Creo que es importante que participéis en los foros que se están 
organizando.” 

 Alkatea jaunak (BILDU): “La normativa se va a elaborar.” 

 Malu Vallés andreak (EAJ): “La comisión de juventud lleva un año sin 
reunirse y lo que es cierto es que los ciudadanos que desean acudir a procesos 
participativos, perfecto, pero hay otros ciudadanos que prefieren comentarle su 
problemática al concejal del partido socialista que acudirá a la comisión y dará 
a conocer su posición. Ese concejal del partido socialista o yo concejal del 
PNV, represento, por ejemplo, 1.000 votantes. Entonces, si no se me cita a una 
comisión en la cual se me da la opción como concejal de dar mi opinión, yo no 
tengo como ciudadana ninguna obligación de participar en un proceso 
participativo. Lo haré si lo estimo conveniente, pero hay muchísima gente que 
por miedo, por falta de capacidad entendida por ellos, no desea tomar parte en 
un proceso de participación, y nosotros no somos nadie para obligarles. Habéis 
dicho que en un año no ha habido un tema importante y resulta que tenemos 
uno encima de la mesa. Yo como concejal si he recibido la información de los 
ciudadanos la trasladaré, y mi postura representa a un montón de ciudadanos. 
Yo me pongo como ciudadana y con una problemática personal con un local 
debajo de mi casa, tampoco habría acudido a una reunión. No tengo tiempo, ni 
ganas de tomar parte en un proceso participativo, porque si voy a una reunión 
para la cual se me ha dado un temario para estudiarlo, entonces podré aportar 
algo, pero para aportar el enfado…” 

 Aitor Larburu jaunak (BILDU): “Respeto tu opinión. La nuestra es 
totalmente contraria. Nosotros antes de traer una propuesta al Ayuntamiento, 
intentamos trabajarla con los vecinos, luego la traemos aquí y la trabajaremos 
en comisión y se os dará voz y podéis hacer aportaciones al documento, pero 
la propuesta de EH-BILDU es la de trabajar con las personas afectadas y 
después debatirla en comisión. Que no se quiera tomar parte en el proceso 
participativo…, me parece perfecto.” 

 Bizilagun batek esan du bilerak izan dituztela eta beste talde politikoek 
ezer ez zekiela.  

 Aitor Larburu jaunak (BILDU): “Yo alucino cuando se dice que el resto de 
partidos no sabían nada. En mi comisión hay técnicos, hay actas. En un 60% 
de las comisiones se ha hablado de los locales de los jóvenes. Siempre he 
informado sobre la problemática existente, sobre las medidas adoptadas, bien 
haya sido acertadas o no. Lo que no puede ser es que aquí se digan esas 



cosas y todos asintáis como diciendo que tienen razón. ¡Pues no la tienen!. 
¡Hay que decirlo!.”  

 Josi Insausti jaunak (H1): “Vas acusando a partidos sobre dos 
comisiones, una en concreto la tuya y la otra la de participación, por si también 
quieren decir algo. Aitor recordarás, y si no podemos sacar las actas, que he 
sido el pelma del reino en esas comisiones tuyas, en las que a la espera de 
que se hiciera algún tipo de ordenanza, pedía que se establecieran unos 
mínimos a cumplir por esos locales. Hoy es el día que todavía no se han 
establecido los mínimos, que se deben de exigir a esos locales.  

 Hemos dado mil vueltas a la palabra “ordenanza”, sin que hayamos visto 
ni un borrador, y la última respuesta que tuvimos es que se iba a hacer algo 
que se pudiera cumplir, pero para ello sería bueno saber de qué borrador 
estamos hablando. Se nos dijo, y nos enteramos en este pleno, que se había 
constituido una mesa en la que estaban técnicos de juventud, de la tuya, de 
urbanismo, no sé si de participación y además Itziar.  

 Proceso participativo. Zezilia, recordarás que cuando nos presentaste la 
idea hice dos consideraciones. Conozco el grupo que iba a gestionar el 
proceso, pero no se la experiencia que tiene en un tema tan peculiar como este 
en el que existe un conflicto. Te pedí, que antes de emprender nada, 
supiéramos cuáles iban a ser las bases fundamentales que iba a gestionar esa 
empresa antes de poner en marcha todo este proceso. No he tenido respuesta 
ni de la primera ni de la segunda.  

 Eta tratatzeko besterik ezean, bilera arratsaldeko zortziak eta 
hamarretan amaitu da eta nik idazkari naizen honek, akta hau idatzi eta sinatu 
dut.  

   

 


